
PROTOKÓŁ  NR 34 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej 

z dnia 10 czerwca 2022 r. 

Porządek spotkania: 

I .Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Komisji M. Makowska o godz. 8:30 otworzyła posiedzenie Komisji w 
Urzędzie Miasta w sali nr 55. 

Przewodnicząca sprawdziła obecność. Na komisji obecnych było 6 członków komisji, 
nieobecna radna A. Szafrańska 

2. Park Wodny „Relax" w Świdwinie - oferta rekreacyjna i wykorzystanie obiektów 
sportowych, 	planowane kierunki rozwoju. Oferta wakacyjna. Problemy bieżące 
i organizacyjne. 

Informacje przedstawiła pani J. Wardeńska dyrektor M. „Relax". 

Radny W. Grzesiak zapytał  o stadion i dodał, że nic nie ma na temat propozycji na stadionie. 

Dyrektor odpowiedziała, że będzie duża metamorfoza stadionu, bo przejdzie niedługo 
remont i nie może nic zaplanować  w najbliższym okresie. Na imprezy wykorzystujemy Orlik, 
gdzie jest boczne boisko. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o wykorzystanie „beczki śmiechu". Co teraz tam się  dzieje, 
jakie wyszły z tego zyski? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie zysków ani strat. Dyrektor dodała, że według informacji 
jakie do niej dochodzą  każdy może skorzystać  z sauny. Basen na saunie nie ma zarobku ani 
straty. 

O godz. 8:47 przyszła na posiedzenie radna A. Szafrańska.  

Radny W. Grzesiak zapytał  dyrektor jak ocenia prace ratowników, którzy nagrywają  filmiki 
na basenie? Ratownicy nagrywali filmiki ubliżające tym, którzy są  na basenie. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że do niej doszła informacja o jednym filmiku i roLulawiała na 
ten temat z pracownikiem. Dyrektor stwierdziła, że nie ma tam obrazy dla nikogo. 
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Radny W. Grzesiak zapytał  o plany remontu na stadionie? Z którego roku są  te plany, co 
przewidywały? 

Pan R Chaiński odpowiedział, że w związku z otrzymanym dofmansowaiiiem pomysł  
urzędu jest taki, że będzie przebudowa stadionu na zasadzie zaprojektuj i przebuduj. Urząd 
miasta planuje włączyć  do dyskusji wszystkie zainteresowane przebudową  stowarzyszenia. 
Będą  spotkania z mieszkańcami miasta i będziemy rozmawiali jak tą  przebudowę  
przeprowadzić. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że konkretnego planu przebudowy stadionu nie ma i zapytał  
kierownika, co urząd planuje tam zrobić? 

Kierownik odpowiedział  radnemu, że będzie miał  możliwość  wzięcia udziału w opracowaniu 
koncepcji stadionu i wtedy będzie mógł  wyrazić  swoje zapotrzebowanie 

Radny K. Olszewski zapytał  o kierunki rozwoju stadionu w kontekście remontowanego 
stadionu w Połczynie-Zdroju. Radny przedstawił  prośbę  o zaplanowanie zajęć  na stadionie 
jeszcze przed remontem. 

Radna M. Stępniak powiedziała, że już  trzeba sprawdzać  w jakim kierunku powinna iść  
oferta stadionu. Radna zapytała jak wygląda kwestia z zabezpieczeniem ratowników? Które 
inwestycje są  dla basenu najważniejsze? 

Dyrektor odpowiedziała, że cały czas jest trzech ratowników i oni zabezpieczają  basen. 
Figloland pozwoliłby ziiiienić  dół  basenu. Gdyby był  na górze na dole można by zrobić  jakąś  
ofertą  dla młodzieży na dole. Jakieś  stoły bilardowe, gry planszowe. 

Pani dyrektor dodała, że miasto wygrało w sądzie proces o zwrot VAT-u i po wyroku będzie 
można już  rozmawiać  o jakiejś  kwocie na rozwój basenu. 

Radny M. Dereń  zapytał  na jakiej zasadzie jest prowadzona nauka pływania na basenie? 
Radny dodał, że basen nie ma oferty. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że osoba wykupuje karnet i płaci za zajęcia albo grupowe albo 
indywidualne. Koszt w zajęciach grupowych to 40 zł  za wejście, a w zajęciach 
indywidualnych 70 zł. Jedno wejście to 75 minut, przy grupach mlodszych instruktor dodaje 
jeszcze 15 minut. 

Radny M. Dereń  powiedział, że nigdzie nie ma informacji, że trzeba za coś  zapłacić. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że jest tworzona nowa strona internetowa i ta informacja 
będzie umieszczona. 

Radny M. Dereń  zapytał  o seniorów, ponieważ  zauważył, że są  tam wciąż  te same osoby. 
Czy nie jest utworzona grupa, że cały czas są  te same osoby przychodzą? Według radnego 
jest to tak zrobione żeby inne osoby nie mogły uczestniczyć  w zajęciach. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że były to zajęcia dla Kluby Seniora i dodała, że jeżeli będzie 
zapotrzebowanie to PW Relax bez problemu rozszerzy ofertę. 
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Radny M. Dereń  powtórzył, że jest zamknięte grono, które cały czas uczestniczy na basenie. 
Dla reszty seniorów takich preferencji nie ma. 

Kolejna sprawa 	stadion. Radny powiedział, że stowarzyszenia zgłaszają  problem z 
udostępnieniem boiska. 

Pani J. Kruk powiedziała, że żużel jest sporą  przeszkodą  dla maluchów, ale jak będzie 
stadion potrzebny do przeprowadzenia zajęć  to będziemy mogli wejść. 

Radna M. Stępniak powiedziała, że nie każde zajęcia są  prowadzone na murawie 
stadionowej. Kluby grają  na murawie zastępczej. 

Radna odniosła się  do kwestii grupy senior plus. Faktem jest, że klub Senior ± i była Rada 
Seniorów, to jest towarzystwo, które zaanektowało zajęcia dla seniorów w Świdwinie. Celem 
miasta jest to żeby zwiększać  ta grupę, a niestety jest to środowisko hermetyczne, które nie 
dopuszcza do udziału osób z zewnątrz. Radna poprosiła żeby w przyszłości zwrócić  uwagę  na 
pewna wymienność  i zapraszanie osób dodatkowych. Chodzi tu o działania MOPS, urzędu i 
basenu. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o przepływ pieniędzy za naukę  pływania dzieci w szkołach 
między urzędem a PW Relax. Kto ponosi koszty odsetek, koszty opłat bankowych? 

Pan R. Chaiński odpowiedział, że środki na zajęcia na basenie są  ujęte w planie szkół  i są  
przekazywane do szkół. 

Pani M. Grad Skarbnik powiedziała, że jest tylko opłata za prowadzenie rachunku, a nie ma 
opłaty za przelewy. 

3.Świdwiński Ośrodek Kultury oraz Miejska Biblioteka Publiczna— oferta kulturalna, 
czytelnicza, informacja o funkcjonujących sekcjach, planowane kierunki rozwoju. Oferta 
wakacyjna. 

Informację  przedstawił  dyrektor SOK K. Chmielewski. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o tytuły gazet jakie są  do dyspozycji mieszkańców w czytelni? 
Radny dodał, że chodzi mu o prasę  techniczną  związaną  z ludowym wojskiem polskim, z 
lotnictwem. 

Dyrektor odpowiedział, że na pewno jest np. „Skrzydlata Polska". 

Radny W. Grzesiak zapytał  o orkiestrę  dętą  miejską? 

Dyrektor odpowiedział, że orkiestra zawiesiła swoją  działalność. Cały czas jest oferta 
otwarta dla kapelmistrza. Poprzedni zespół  nie podejmował  prób rozwoju, prowadzenia zajęć. 
Taka sytuacja trwała dwa lata i to nie rokowało nic na przyszłość, więc umowa została 
rozwiązana. W tej chwili jest kilku panów, którzy się  spotykają  i sobie grają, ale jest problem 
lidera, który chciałby to pociągnąć. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o stan fundamentów, jaki jest stan dzisiejszy? 

3 



Pan Dyrektor odpowiedział, że zamek przechodzi regularnie przeglądy, taki też  odbył  się  w 
maju i stan fundamentów się  nie pogarsza. 

Radna M. Stępniak podziękowała dyrektorowi za sekcje które się  rozwijają  w zamku, 
zwłaszcza te, które dotyczą  starego rzemiosła jak rycerstwo czy garncarstwo. Oferta jest też  
dla osób dorosłych, które też  potrzebują  odstresowania się  od codziennych zajęć. 

Radna dodała, że trzeba inwestować  w te sekcje, które cieszą  się  popularnością. 

4.Ocena wykonania budżetu Miasta za 2021 r. 

Pani M. Grad przedstawiła informację  na temat wykonania budżetu za 2021 rok. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy zadłużenie rośnie czy maleje? 

Skarbnik odpowiedziała, że maleje, ponieważ  miasto nie zaciąga nowych zobowiązań. Na 
koniec 2020 r. było 8,3 mln, teraz jest 6 mln. Na koniec 2022 r. zadhiżenie będzie wynosiło 
4,5 mln. Rośnie tylko koszt odsetek od obligacji, ale jest to związane z podwyżką  stóp 
procentowych. W tym roku spłata odsetek będzie wynosiła około 180 tys. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy dofinansowywana była spółdzielnia socjalna? 

Skarbnik powiedziała, że nie było dofinansowania dla spółdzielni. My płacimy za to, co 
spółdzielnia wykonuje na rzecz miasta i wystawia faktury. Urząd miasta ma udziały. Jeżeli 
kierownik widział, że nie wystarczyło środków na sprzątanie, to było przesunięcie środków. 

Komisja Oświaty zaopiniowała wykonanie budżetu za 2021 rok pozytywnie - 6 głosów 
pozytywnych, jeden radny się  wstrzymał.  

5. Projekty uchwał. 

Uchwała Nr XXXIXI320/22 - projekt przedstawił  kierownik Wydz. Oświaty. 

Opinia komisji: pozytywna. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy za miesiąc nie będziemy wracali do tego tematu, bo ceny 
paliw szaleją? 

R Chaiński odpowiedział, że prawo oświatowe nakłada na miasto obowiązek podjęcia 
uchwały w sprawie określenia średniej ceny paliwa na nowy rok szkolny 2022/2023. W tym 
momencie jest to dla miasta korzystne. 

Radny W. Grzesiak zapytała czy dla osób korzystających też  jest to korzystne? 

Pani Wiceburmistrz odpowiedziała, że wybór należy do mieszkańca, czy skorzysta z tego 
czy nie. 
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Kierownik dodał, że gmina jest zobowiązana do zorganizowania transportu zbiorowego dla 
dzieci, ale rodzice mogą  skorzystać  z samodzielnego dowozu i wtedy na podstawie umowy 
podpisanej z burmistrzem otrzymuje refundacje w kwotach wskazanych w tej uchwale. 

Opinia komisji: pozytywna, sześć  głosów - pozytywnie, jeden —przeciw. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

O godz. 9:59 wyszła radna A. Kucharska. 

Radna M. Stępniak zapytała dyrektora zaniku o drewniane świątki, czy nie ulegną  
zniszczeniu stojąc na zewnątrz? 

Dyrektor odpowiedział, że przed wystawieniem zostały zabezpieczone środkami drewno 
ochronnymi. Konserwację  ich będziemy ponawiać. 

Radny W. Grzesiak zapytał  o ocenę  stanu technicznego fundamentów, czy było zalecenie 
wykonania, czy będzie poprawiony mur od strony Regi? 

Dyrektor odpowiedział, że generalnie jeżeli chodzi o stan techniczny zamku to nieuchronnie 
zbliża się  konieczność  przeprowadzenia dużej inwestycji. My nie wykonamy tego 
samodzielnie. Wszystkie prace muszą  być  wykonane zgodnie z zaleceniami konserwatora 
zabytków. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że zamek jest zaniedbany. To jest opinia mieszkańców. Nie 
ma opieki tzw. przyszłościowej, jak się  cos stanie, jakaś  katastrofa budowlana, kogo to będzie 
przyczyna? 

Pani Wiceburmistrz odpowiedziała, że będziemy o tym rozmawiać  przy projektowaniu 
budżetu. Sytuacja jest teraz w kraju taka, że nawet obsługa długu zabiera pieniądze na 
działalność  kulturalną, więc będziemy rozmawiać  i szukać  rozwiązań. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że z nim się  nie rozmawia, że jest poniżany. Dalej radny 
powiedział, że był  na konferencji w Goleniowie. W innych miastach rada miasta potrafi zająć  
się  nie tylko młodzieżową  radą  miasta, ale też  radą  seniorów. Radny zaproponował, żeby 
była osoba, która będzie inicjowała coś  dla seniorów. Chodzi ojakąś  pomoc,, która trzeba by 
było wymusić  na urzędzie miasta w kierunku seniorów, którzy zostają  sami. Jest grupka ludzi 
która jest zaopiekowana, ale 70% ludzi jest wykluczonych. 

Radna M. Stępniak powiedziała, że dyrektor samodzielnie środków nie znajdzie i nie ma 
teraz szans na pozyskanie środków z zewnątrz na remont zamku. Mimo wielu starań, 
pewnych rzeczy nie da się  przeskoczyć. Nie wszystko jest zależne od nas. 



Polityka senioralna jest ważna. Jest w Świdwinie najbardziej zadbana. MOPS realizuje kilka 
programów, które są  stricte nastawione na osoby starsze, niepełnosprawne i coraz więcej tych 
środków pozyskuje. 

Kwestie zdrowotne, tu miasto nie za wszystko odpowiada i nie ma wpływu, ale trzeba 
poszukiwać  lekarzy. 

Radna powiedziała, że klub seniora to jedna rzecz, a Rada Seniorów to druga rzecz. Dlaczego 
nie ma wyborów? Kadencja skończyła się  w grudniu, a cały czas rada seniorów funkcjonuje. 
Są  osoby, które reprezentują  radę  na zewnątrz, czego nie rozumiem i nie rozumiem co stoi na 
przeszkodzie żeby wybory zostały przeprowadzone? Korzystają  ze środków publicznych, cały 
czas są  to te same osoby. Rada seniorów, to nie jest zaplecze pana burmistrza do robienia 
sobie kampanii wyborczej. 

Radna powiedziała, że chciałaby żeby zostały przeprowadzone normalne wybory i żeby to 
była rada samodzielna i niezależna. 

Radny W. Grzesiak zapytał  kiedy będzie protokół  z wizyt w przedszkolach i szkołach? Czy 
komisja nie powinna go podpisać? Radny powiedział, że na ostatniej komisji siedział  w 
urzędzie na korytarzu do godziny 12:00 i był  w dyspozycji komisji. Nie uczestniczył  
wizytacji szkół, ponieważ  uznał, że jest to niecelowe. 

Radny dodał, że został  za to ukarany, a inni radni, którzy w czasie posiedzeń  zdalnych byli w 
pracy, pobierali pobory, to było to tolerowane. Czy jest to jednakowe traktowanie radnych? 

Radna M. Stępniak odpowiedziała, że dieta nie jest wypłacana za gotowość, trzeba 
fizycznie uczestniczyć  w posiedzeniu. To, że radny nie pochwala prac komisji, 
przewidzianego porządku, to z tym nie ma co polemizować. Natomiast liczy się  udział. 
W stosunku do każdego radnego taka sama zasada będzie obowiązywała. 

Natomiast, co do tego czy radny był  w pracy uczestnicząc jednocześnie w posiedzeniu, to już  
jest kwestia między radnym i pracodawcą. 

7. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca Komisji o godz. 10:19 ogłosiła zakończenie posiedzenia komisji. 

Protokołowała: 
Ii 
M. Tyszczuk 

Przewodnicząca Komisji 

Monika Makowska 


